

香港醫務行政學院

Hong Kong College of Health Service Executives

Advisor

Prof. Geoffrey LIEU Prof. Peter YUEN

Honorary Fellows

Prof. CHAN Siu Chee Sophia Prof. HUI Shu Cheong David Prof. William HO Dr. KO Wing Man Dr. LEI Chin Ion Dr. TSANG Ho Fai Thomas

Council Members 23/24

President

Dr. Ma Hok Cheung

Prof. YEOH Eng Kiong

Vice President

Dr. NG Sze Fung Fowie

Hon. Secretary

Ms. LAU Tsz Kiu Clarice

Hon. Treasurer

Ms. LAM Oi Ching Cindy

Academic Convenor

Dr. KO Suk Lan Flora

Publication Convenor

Dr. SHAM See King Arthur

Council Member

Ms. AU Wai Lin Joyce

Dr. CHEUNG Simon Tsuen Yuen

Ms. CHIANG Sau Chu

Mr. LUI Ka Ho Leo

Dr. POON Wai Kwong

Dr. TONG Chak Kwan

Ms. TUNG Man Kei

Ms. WU Inez Ms. YU Eliza

Co-opt Member

Dr. AU Kin Chung Brian

Ms. CHONG Yuen Chun Samantha

Ms. FUNG Wing Yin Kelly

Dr. HO Cheuk Man Louis

Dr. HUI Siu Fu Andrew

Mr. LEUNG Kwok Keung Stephen

Ms. LI Lam Vivian

Ms. MAN Bo Lin Manbo

Dr. SIT Tin Yan Cecilia

Address: Room 703-4, 7/F CRE Centre, 889 Cheung Sha Wan Road, Kowloon,

Hong Kong

Website: www.hkchse.org Email: hkchse@gmail.com Phone: (852)6990-6748 Fax: (852)3708-8553

Introduction to Hong Kong College of Health Service Executive (HKCHSE)

The Hong Kong College of Health Service Executives (HKCHSE) was established in 2002, in recognition of the emergence of health service management as a specialty in its own right & to promote the professional advancement of health service management. Formerly it was the Hong Kong Society of Medical Executives which was established in 1990.

Our Mission is "To achieve excellence in health care service in Hong Kong through the advancement of professional and ethical standards in service management". Thus, HKCHSE's membership has attracted a wide spectrum of professional in health and related field.

During the past years, the College has organized lectures, workshops, and seminars on management with themes ranging from management planning to health informatics and health economics. Local as well as overseas experts were invited to be our speakers, giving an interesting blend of international perspectives from China, Singapore, Australia, US and the United Kingdom. From time to time, overseas and mainland study tours are organized to broaden the exposure of our Fellows and members.

Joint conferences were held with the Hong Kong Medical Association on "Financing Health Care in the 1990s -- How Should We Pay?", the Hong Kong Society of Medical Informatics on "Information Technology in Health services" and the Shanghai Hospital Management Society on "Improving Health Services in a Changing Environment". In 2017 the College coorganized with HK College of Nursing and Health Care Management on "Human Resource & Manpower Planning for Healthcare Professional". In 2018, Health Service Management Seminar was co-organized by the College and Macau Health Bureau on "Elderly Care & Home Visit", as well as co-organized with Hong Kong Polytechnic University's College of Professional & Continuing Education on "Quality Health Care for All". Topical conference themes were "Invest in Health, Create Wealth" (2017), "People, Technology and Innovation" (2016), "Sustainability through Innovation" (2015), "Health Care for All: Regional Perspectives" (2014) and "Collaboration for Health" (2013) & etc.

In addition to talks and CPD activities, the College has also organized and delivered a 1-year joint Fellowship program with Australasian College of Health Service Management since 2003. Graduating Fellows are widely recognized both for their professional achievement and career advancement as competent healthcare executives.

The 21st century is a time of challenges and opportunities. It is time for all health service executives and managers to join and strive for a more effective health care delivery system in Hong Kong.

We aim to achieve our vision through the pursuit of the followings: a) Promoting and enhancing the ethical, academic and professional standards of health service administration and management; b) Promoting research and development activities in the fields of health service administration and management; c) Facilitating networking with other health service associations, whether local or international; d) Participating in local health policy formulation and debates.



香港醫務行政學院

Hong Kong College of Health Service Executives

Advisor

Prof. Geoffrey LIEU Prof. Peter YUEN

Honorary Fellows

Prof. CHAN Siu Chee Sophia Prof. HUI Shu Cheong David Prof. William HO Dr. KO Wing Man Dr. LEI Chin Ion Dr. TSANG Ho Fai Thomas Prof. YEOH Eng Kiong

Council Members 23/24

President

Dr. Ma Hok Cheung

Vice President

Dr. NG Sze Fung Fowie

Hon, Secretary

Ms. LAU Tsz Kiu Clarice

Hon. Treasurer

Ms. LAM Oi Ching Cindy

Academic Convenor

Dr. KO Suk Lan Flora

Publication Convenor

Dr. SHAM See King Arthur

Council Member

Ms. AU Wai Lin Joyce

Dr. CHEUNG Simon Tsuen Yuen

Ms. CHIANG Sau Chu

Mr. LUI Ka Ho Leo

Dr. POON Wai Kwong

Dr. TONG Chak Kwan

Ms. TUNG Man Kei

Ms. WU Inez Ms. YU Eliza

Co-opt Member

Dr. AU Kin Chung Brian

Ms. CHONG Yuen Chun Samantha

Ms. FUNG Wing Yin Kelly

Dr. HO Cheuk Man Louis

Dr. HUI Siu Fu Andrew

Mr. LEUNG Kwok Keung Stephen

Ms. LI Lam Vivian

Ms. MAN Bo Lin Manbo

Dr. SIT Tin Yan Cecilia

Address: Room 703-4, 7/F CRE Centre, 889 Cheung Sha Wan Road, Kowloon, Hong Kong

Website: www.hkchse.org Email: hkchse@gmail.com Phone: (852)6990-6748 Fax: (852)3708-8553 「香港醫務行政學院」成立於 2002 年,秉承其前身「香港醫療行政學會」的創會目的,以認同行政管理學專業的重要性為大前提致力於推動醫療管理專業發展。我們的使命是「提升服務系統管理之專業及道德標準、創建香港卓越醫療服務」。過往多年,本學院主辦了各項講座、工作坊和研討會,邀請內地、新加坡、澳洲、英美等本地和海外專家主持,討論的議題廣泛,覆蓋了策略管理、健康資料資訊、醫療經濟學等。亦不時組織本地、海外及國內學術交流團以擴闊我們的院士及會員之視野。

此外,本學院學院曾與香港醫學會合辦「九十年代外望-醫療融資何去何從」、與香港醫療資訊學會合辦「資訊科技之應用及展望」和與上海醫院管理學會合辦「變化之環境下如何改進醫療衛生服務」。本學院與香港護理及衛生管理學院亦於 2017年共同主辦「醫護人力資源管理及策劃研討會」。在 2018年,本學院與澳門衛生局合辦「長者服務管理研討會及院舍探訪」,亦與香港理工大學專業及持續教育學院共同主持以「優質醫療為社會」的年度 CPCE 會議。而近年周年會議的主題包括 2017年「投資健康、創造財富」、2016年「人性、科技、創念」、2015年「以創新為持續性醫療」、2014年「區域展望:全民健康照顧」和 2013年「協作為健康」等等。

除此以外,自 **2003** 年起,本學院更與澳亞醫療管理學院(ACHSM)合辦一個為期一年的「香港及澳洲醫務行政管理雙院士課程」。所有畢業院士及後於各專業的行政領域中的發展及工作成就均有目共睹。

醫療衛生行業中各種複雜難題是當今管理者面對的挑戰和機遇。我們深信通過共同努力和跨專科協作,醫務行政管理人員將為香港引領更高效益的醫療服務系統,構建醫療管理新領域。

本學院的願景是:

- 1. 推動及提升醫務行政管理之道德、學術及專業標準;
- 2. 促進醫療管理學科之研究及發展;
- 3. 加強與海內外相關學會交流,建立學科網路 (例如: 澳亞醫療管理學院 ACHSM、澳門醫務行政學會);
- 4. 參與有關本港醫療政策之研討,促進各界溝通之管道。